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Střední školy. Kde jsou 
ještě volná místa?
Aktuální 
neutě-
šenou 
situaci 
ve škol-
ství Pra-
ha řeší 
na ně-
kolika úrovních. V některých 
středních školách se navyšují 
kapacity až na 34 žáků. Vy-
pisují se nové termíny a další 
školy otevírají i nové třídy.

Více na str. 6

Foto: TV Prima

INZERCE

REKONSTRUKCE BYTŮ, 
BYTOVÝCH JADER A KUCHYNÍ 

práce obkladačské, zednické, 
elektro, instalaterské, podlahářské, 

malířské, výroba nábytku

Svoboda a Nejtek s.r.o.
604 203 243, 603 801 377
www.svobodaanejtek.wz.cz
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ZASKLÍVÁNÍ LODŽIÍ
ŽALUZIE - ROLETY
SÍTĚ PROTI HMYZU

VENEGLAZ s.r.o.
Tel.: 272 931 863 

Mob: 603 501 672
e-mail: veneglaz@seznam.cz
www.zasklenalodzie.cz
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Moderátorka Moderátorka 
Soňa Soňa 
Porupková: Porupková: 
Před Před 
vysíláním vysíláním 
mi pomáhá mi pomáhá 
korek!korek!
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TAK SI MYSLÍM...

redaktor: 
Martin Dudek
tel.: 774 820 075
martin.dudek@-
ceskydomov.cz

Hra Trójanky vypráví o ženách 
zasažených válkou

  Švandovo divadlo má za sebou premiéru hry Trójanky. Původní českou inscenaci inspirovanou 
antickou předlohou nastudovaly tři ukrajinské divadelnice.
Smíchov – Nová hra Davida 
Košťáka vypráví o třech hrdin-
kách z města Trója, které kvůli 
válce ztratily domov. Deset let 
obléhaná Trója je v troskách, její 
hradby jsou rozbořené. Všichni 
muži i synové jsou mrtví. Zbyly 
jen ženy, které odteď musí žít 
mezi bývalými nepřáteli. První 
z nich (Anežka Šťastná) je mladá 
a dychtí po možnostech, které 
jí může nový svět nabídnout. 
Druhá (Anna Grundmanová) se 
stala válečnou kořistí řeckého 
dobyvatele (Jan Grundman), 
vraha jejího manžela. A ta třetí 
(Marie Štípková) je všem trnem 
v oku. Není zkroušená ani zbí-
dačená a ranec, jenž tak žárlivě 
střeží, má dle mínění ostatních 
plný cenností. Na scénu ale vstu-
pují i bohyně a bohové řeckého 
Pantheonu. Trpkost střídá dojetí, 
smutek rozpouští naděje, žert 
a vtip…  „V jednom obraze tak 
například Trójanky vzpomínají 
na to, jak krásná Helena Trojská, 
kvůli níž pak konfl ikt propukl, 

vyhrála Miss World a přála si 
světový mír,“ přibližuje drama-
tik Košťák, který podobnými 
odkazy téma posunul a odlehčil.  

Představení se odehrává pod 
taktovkou ukrajinské režisérky 
Anny Turlo, napětí a současně 
i propojení mezi starým a novým 

světem odráží nadčasová scéno-
grafi e Ruslany Basenko a diváky 
potěší i mnohovrstevnaté kostý-
my Oleny Zahrebiny.

Reprízy hry jsou 9. a 23. červ-
na, inscenace bude na programu 
i v nové sezoně od září tohoto 
roku. (red)

TRÓJANKAMI smíchovské divadlo jasně vyjadřuje svůj občanský postoj k aktuální 
válce na Ukrajině. Foto: Patrik Borecký 

 Praha 13 pořádá pro veřejnost Den zdraví
Stodůlky – Na travnaté ploše před radnicí 
Prahy 13 nedaleko stanice metra Hůrka se ve stře-
du 14. června (10.00–17.00 hod.) odehraje festival 
zdraví a zdravého životního stylu pod názvem 
Den zdraví. Příchozím nabídne informace ze 
světa zdraví, prevence a soutěže pro děti i dospělé 
o zajímavé ceny. K dispozici bude zdarma analý-
za tělesné hmotnosti, rady v oblasti péče o zrak, 

názorné ukázky, jak správně pečovat o svůj chrup, 
měření krevního tlaku, pomoc při odvykání kou-
ření, SOS tlačítka či virtuální realita pro seniory, 
sportovní aktivity, ochutnávky potravin, ukázky 
líčení a další. Pro děti bude k dispozici skákací 
hrad, malování na obličej či korálková nebo ba-
lónková dílna. Akce je vhodná pro všechny věkové 
skupiny a vstup je zdarma. (red)

Na první pohled se to zdá jako 
rozumný nápad – žijeme 
v 21. století, všechno se digitalizuje 
a přesouvá do online prostoru, tak 
proč mít ještě papírové bankovky? 
Zrušme je, stačí přece bankovní 
účet, platební karta a svět je náš! 
Jenže mě napadly hned tři důvody, 
proč o to nestojím.
Jako první a hlavní je, že bez papí-
rových bankovek a v podstatě jen 
s virtuálními penězi jsme fi nančně 
velmi zranitelní i snadno vydíratelní. 
Stačí, aby vám policie nebo banka 
zablokovala konto třeba jen kvůli 
tomu, že jste podezřelý z týrání pej-
ska nebo že se vaše veřejné názory 
neslučují s dnes vládnoucí ekodik-
taturou, a jste na mizině. Nekoupíte 
si ani pověstný suchý rohlík. 
Za druhé zrušením papírových 
bankovek bychom diskriminovali 
starší osoby nebo jedince, kteří se 
odmítají podrobit online diktátu. 
Vlastnit počítač, chytrý telefon 
nebo mít bankovní účet není přece 
(zatím) povinnost.
Za třetí – co bychom si koupili 
nebo zaplatili, pokud by nastal 
totální kolaps elektrické sítě?
Online svět, který nám šetří čas, je 
určitě fajn, ale rozhodně je dobré 
mít vždy možnost druhé volby.

KOMENTÁŘ

Bez vody to v Praze nepůjde
Tak už to zase začalo. Je léto, 
máme oblohu bez mráčku. Ven-
ku je krásně, láká to do přírody. 
My, co se ale věnujeme také 
zahrádkám, jsme jak na drát-
kách. Neprší. A když, tak málo. 
Před lety jsem si dokončil svod 
dešťové vody do podzemní 
cisterny ze všech střech i stříšek 
našeho domu. Neunikne ani 
kapka. Představa, že si z deš-
ťovky zajistíme potřebné litry 
na zalévání zahrady, je však 
v Praze bláhová. Nestačí to. Prší 
každý rok méně a méně. Ostat-
ně, veřejné trávníky jsou toho 
důkazem. Jsou suché. 
Řešení jsou dvě. Buď trá-
vu nesekat a spolehnout se 

na ranní rosu, nebo pravidelně 
trávníky zalévat.  No jo, ale 
kde vzít vodu? Bavil jsem se 
o tom s úředníky a většina 
závlah se v Praze řeší vodou 
z vodovodního řadu. Asi tak 
nějak všichni cítíme, že to není 
ideální řešení. Zaprvé, Veolie 
každý rok vodu pravidelně 
zdražuje a už to leze do peněz. 
Ale i kdyby ne, tak zalévat 
trávu pitnou vodou je prostě 
škoda. Na druhou stranu, vody 
je v Praze dost. Máme Vltavu, 
potoky, rozsáhlá místa bý-
valých mokřadů, kde se voda 
stále zadržuje. Město by mělo 
myslet na tyto zdroje a naučit 
se je využívat. 

Srovnání se zahraničím je pro 
Prahu tristní. Když přijedete 
například do Istanbulu, tak si 
řeknete, že v takto vyprahlém 
kousku země nemůže být ve-
řejná zeleň v pořádku. A přesto 
se město zelená všude. Anglic-
ké trávníky vzorně posečené 
a věčně zelené, záhony a keře 
jakbysmet. Všudypřítomné 
stromy, které Turkům dopřejí 
oddych od pálivého sluníčka. 
Funguje to, vodu si umí najít. 
Získávají podzemní zdroje, 
vědí, že voda je základ. U nás 
jsme se léta spoléhali na pří-
rodu, že zaprší a nemusíme se 
starat. To už skončilo. Magistrát 
by se měl zamyslet, jak tento 

problém systémově vyřešit. 
Začíná doba zalévání a starosti 
o vodu. 

 Jan Čížek, pražský patriot
 jan@cizekjan.cz
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KRÁTCE

STAŇTE SE FOTOGRAFEM NAŠÍ PRAHY! 

VYFOŤTE, CO VÁS V METROPOLI ZAUJALO, a fotografi i pošlete s krátkým 
popiskem na e-mail martin.dudek@ceskydomov.cz. Do předmětu e-mailu uveďte: 
Staňte se fotografem. Fotografi i, která zaujme naše redaktory, otiskneme 
ve čtrnáctideníku Naše Praha. (red)

„LETNÍ POČASÍ vybízelo k procházce. Praha je sama o sobě krásná, ale nabízí celou 
řadu nahodilých překvapení. A jedno jsem na své turistické pouti potkal v Holešovi-
cích. No, přiznejme si, leckteré srdce muže při pohledu na tyto dvě krásky zapláče, 
ale láska je holt láska,“ napsal ke svému snímku Radek K. z Černého Mostu. A Naše 
Praha dodává – Radku, nesmutněte, třeba to byly jen kamarádky… 

Nebezpečný trend. 
U dětí vzrůstá počet  sebepoškozování
Praha - Linka bezpečí (LB) 
dlouhodobě zaznamenává růst 
tematiky sebepoškozování. 
Tento trend by mohl poukazovat 
na normalizaci sebepoškozování 
mezi dospívajícími a dětmi. Pro-
to LB přichází s výzvou #zvlad-
ni20, která podporuje zvládnutí 
20 minut bez ublížení pomocí 
tzv. odkláněcích technik. Jsou 
to možnosti, jak akutní nutkání 
„ublížit si“ odvrátit. Nutkání 
trvá většinou právě 20–30 minut 
a pak začíná slábnout. Překonat 
tuto kritickou dobu je však ná-
ročné. Jak na to, to se lidé dozvě-
dí na https://www.linkabezpeci.
cz/poradna/sebeposkozovani. 
Zároveň je důležité vyhledat 
i odbornou pomoc.

Děti a dospívající se často 
přiklání k sebepoškozování, 
když se snaží zvládnout stresují-
cí situace nebo pocity, jako jsou 
úzkost, smutek nebo deprese. 
Tyto problémy byly v posled-
ních letech umocněny faktory 
jako například sociální izolace 
v průběhu covidu, tlak na vý-
kon, vysoká rozvodovost nebo 
nedostatek volného času.

Sebepoškozování je na LB 
druhým nejčastějším tématem. 
Jen za první tři měsíce letošního 
roku se jednalo o 929 kontaktů. 
Při tomto tempu by na konci roku 
mohlo být hypoteticky 4000 
kontaktů. Tedy zhruba o 1000 
více než vloni, což pracovníci LB 
považují za alarmující. (red)

Festival představí 
dvacet sportovních 
odvětví
Radotín - O víkendu 17. a 18. 
června se v Radotíně uskuteč-
ní první ročník akce Radotín 
Sportfest. Zájemci si vy-
zkoušejí více než dvě desítky 
sportovních odvětví – od at-
letiky přes lakros až po souboj 
na dračí lodi. Nebude chybět 
ani společný běh s olympio-
ničkou Marcelou Joglovou. 
Vstup na sportoviště, která se 
nachází v blízkosti biotopu, 
je zdarma. Kulturní program 
zajistí koncerty zpěváka 
Marcella s kapelou (v sobotu) 
a Story Time (v neděli). Více 
na www.radotinsportovni.cz.
(red)

Galerie Butovice otevřela 
multifunkční areál Butky Park

Nové Butovice - V sousedství 
obchodního centra Galerie 
Butovice byl zprovozněn multi-
fukční areál Butky Park, který se 
rozkládá na ploše 16 000 m2. Je 
obrovský a každý si v něm najde 
to své. Butky Park si oblíbí děti, 
sportovci, milovníci kultury, 
dobrého jídla i ti, kteří si zkrátka 
potřebují odpočinout po dlou-
hém dni v práci.

Dominantou areálu je unikátní 
dětské hřiště s ptačí tematikou 

od oceňovaného dánského stu-
dia MONSTRUM. Jejich nádher-
ná díla najdete po celém světě, 
v Česku ale zatím chyběla. Svá 
hřiště staví na míru konkrétní-
mu místu a především tak, aby 
děti bavila. Rozvíjí představi-
vost, fyzické dovednosti a po-
skytují mnoho možností k hraní 
a tvoření. Hřiště splňují nejpřís-
nější bezpečnostní a ekologické 
normy a jsou vyrobena z kvalit-
ního dřeva. (red)

ORIGINÁLNÍ hřiště zdobí ruční ilustrace ptáčků.  Foto: Butky Park

v Butky Parku vás čeká:

 • unikátní dětské hřiště 
 • grilovací zóna se vším potřebným, 

včetně masa od řezníka
 • multifunkční sportovní hřiště
 • inline dráha pro bruslaře
 • hřiště na pétanque

 • osvěžující mlhoviště
 • několik stánků se skvělým jídlem a nápoji
 • relaxace v zeleni
 • koncertní zóna s pravidelnými eventy
 • možnost zapůjčení sportovního 

vybavení
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INZERCE

Co protahuje výstavbu svatebního altánu 
v parku Sacré Coeur?
Smíchov – V říjnu minulého roku měl být slav-
nostně otevřen altán v parku Sacré Coeur, který by 
mohl být využíván i pro svatební obřady. Proč se 
tak zatím nestalo, vysvětlil na sociální síti mís-
tostarosta Prahy 5 Radek Janoušek (Praha 5 sobě): 
„Stavba altánu byla přerušena ze dvou důvodů. 
Prvním bylo poměrně dlouhé ladění podoby 
přístupové cesty, aby byla v souladu s požadav-
ky odboru památkové péče magistrátu a zároveň 
v přijatelných nákladech pro městskou část. Dru-
hým důvodem je skutečnost, že dosavadní změny 
a vícepráce v projektu přesáhly režim veřejné 
zakázky malého rozsahu, ve kterém byla zakázka 
na dodavatele původně vysoutěžena. Proto bylo 
nutné hledat řešení, jak vysoutěžit dodavatele 
zbývajících prací v souladu s legislativou a záro-
veň tak, aby dodavatel mohl poskytnout záruky 
za provedené dílo. V současné době probíhá výbě-
rové řízení na dodavatele zbývajících prací. Pokud 

proběhne úspěšně, tak hned poté by měly být 
práce obnoveny, aby mohla být realizace altánu 
v nejbližších měsících dokončena.“ (red)

Radniční web: máme ombudsmanku, pravda je však jiná
Praha 5 – Od posledních komu-
nálních voleb nám uběhlo už více 
než půl roku. Vedení radnice MČ 
Praha 5 se vyměnilo, ovšem no-
vými politiky slibovaný svěží vítr 
rozhodně nezavanul. Třeba získat 

pravdivou informaci, kdo se nyní 
zabývá problémy občanů ve funkci 
ombudsmana, je oříšek. Pokud si 
heslo „ombudsman“ zadáte do vy-
hledávače na radničním webu, 
zobrazí se vám dnes již bývalá (!) 

zastupitelka Marie Ulrichová 
Hakenová, která post ombuds-
manky již nezastává. A o tom, že 
novým ombudsmanem je zastu-
pitel Svatopluk Bartoň (Koalice 
SEN 21 pro Prahu 5) se dozví jen ti, 

kteří si dají práci a hledají toto heslo 
v seznamu zastupitelů. Otevřenou 
radnici má v Praze 5 v gesci pirát-
ský radní Filip Karel, ale z výše 
popsaného to vypadá, že šlo  jen 
o další předvolební heslo… (md)

KRÁTCE

Nové byty (nejen) pro 
nemocniční personál
Prosek/Motol - Společnost 
Dostupné bydlení České spo-
řitelny (DBČS) představila svůj 
první projekt výstavby cenově 
dostupného bydlení, pražský 
Prosek Park. Celkem 254 bytů 
v něm bude pronajímáno s 20% 
slevou na nájemném oproti 
tržní úrovni v dané lokalitě 
a náklady na nájemné budou 
představovat méně než 30 % 
disponibilního příjmu cílové 
skupiny. Část bytů bude nabíd-
nuta k využití zaměstnancům 
Fakultní nemocnice Motol, 
další budou nabídnuty k vy-
užití zaměstnancům v pod-
půrných profesích vybraných 
městskou částí Praha 9. (red)

VIZUALIZACE  nového altánu ve smíchovském parku. Zdroj: MČ 
Praha 5
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Borůvka slaví čtvrt století 
existence unikátním kalendářem

Praha – V rámci letošního 25. vý-
ročí vzniku Borůvky Praha o.p.s., 
která pomáhá dětem i dospělým 
s tělesným postižením zapojit 
se do běžné společnosti, připra-
vila tato nezisková organizace 
unikátní charitativní kalendář 
na rok 2024 s názvem Jedineč-
nost. Jeho online prodej  probíhá 
již na www.obchudekboruvka.cz, 
od září bude k dostání ve všech 
provozovnách Borůvky. 

Celá práce organizace zača-
la v roce 1998, kdy byl otevřen 
charitativní Obchůdek Borůvka 

na Vyšehradě, který je v provozu 
dodnes a nyní funguje také jako 
tréninkové pracoviště, mající 
za cíl umožnit lidem s postiže-
ním získat základní pracovní 
návyky. Postupem času se začala 
Borůvka více věnovat zaměst-
návání lidí s postižením, a tak 
v roce 2008 vznikl pracovně-
-tréninkový prostor, kterým je 
TA KAVÁRNA v nuselské ulici 
Na Topolce 1b. Součástí organi-
zace jsou také dva dobročinné 
secondhandy Koloběh v Dittri-
chově a v Nuselské ulici. (red)

Cena jahod. Kolik zaplatíme?
ČR - Sezona jahod odstartovala a první české jahody pěstitelé nej-
častěji prodávají za 140 až 150 Kč/kg, cena se však v průběhu času 
mění. Mnozí však čekali na samosběry, které byly většinou zahájeny 
začátkem června. „Pěstitelé jahod avizovali cenu samosběrů v době 
jejich zahájení kolem 75–85 Kč/kg, ceny se průběžně mění s ohle-
dem na zájem, nabídku, množství jahod a počasí. Co se týče jahod 
na trhu, platívá, že ty z Německa či Belgie jsou dražší než české, na-
opak jahody z Polska bývají  levnější,“ uvedl pro Naši Prahu Martin 
Ludvík, předseda Ovocnářské unie ČR. (md)

C o nabízí městská knihovna v létě?
Praha - Městská knihovna 
v Praze připravila i během let-
ních měsíců zajímavý program. 
Oblíbený multižánrový festival 
Knihovna na vlnách začne 27. 
června na Mariánském náměstí 
a pokračuje na lodi Avoid Floa-
ting Gallery na pražské náplavce 
až do 20. července. Tématem 
tohoto ročníku je odkaz silných 
myšlenkových hnutí 21. století. 
Mariánské náměstí také zaži-
je festival pouličního divadla, 
letní kino nebo akce pro rodiny 
s dětmi Mami, tati, dějou se věci. 
Pro více informací sledujte web 
www.mlp.cz.

Prázdninové otevírací doby 
knihoven platí od 1. července 
do 31. srpna. Pobočky budou 
v soboty uzavřeny, avšak Kio-
sek v Centru Černý Most bude 
otevřen po celé léto od pondělí 

do neděle (9.00–21.00 hod.). Let-
ní uzavírka knihoven proběhne 
od 24. července do 6. srpna, 
během ní budou k dispozici 
biblioboxy u poboček Opatov, 
Jezerka, Hloubětín a Luži-
ny a knihy bude možné vrátit 
i v Ústřední knihovně. Pojízdnou 
knihovnu Oskar najdete na ná-
plavce i na festivalech, Bibliobus 
Crossway o prázdninách nejezdí. 

A důležité upozornění - knihy, 
které si vypůjčíte od 12. června 
do 21. července, můžete vrátit až 
v září. Zdroj: MKP, foto: Wikipedie

Střední školy. Kde jsou ještě volná místa?
 Aktuální neutěšenou situaci ve školství Praha řeší na několika úrovních. V některých středních školách se navyšují kapacity až 

na 34 žáků. Vypisují se nové termíny a další školy otevírají i nové třídy. 

Praha - „Naším společným cílem 
je nyní co nejrychleji digitali-
zovat celý systém přijímacího 
řízení. Úzce spolupracuji s kole-
gy na inovacích, které je potře-
ba implementovat co nejdříve. 
V současné chvíli totiž nemáme 
přesná data o tom, kolik dětí se 
nachází v jaké fázi přijímacího 
řízení, kolik jich je nepřijatých, 
kolik čeká na odvolání a na ko-
lika školách. Situace se tak stává 
velmi nepřehlednou nejen pro 
studenty a rodiče, ale i pro nás. 
Priority jsou tedy jasné – digi-
talizovat, zpřehlednit, důklad-
ně monitorovat celou situaci 
a pružně na ni reagovat,“ říká 
Antonín Klecanda (STAN), radní 
hl. m. Prahy s působností v ob-
lasti školství, sportu a volného 
času. Zároveň připomněl systém 
přihlašování na střední školy, 
kdy každé dítě dává nejméně dvě 
přihlášky. Čím více je v daném 
ročníku dětí, tím je i více těch, 
kdo se dostanou na dvě a více 
škol. Logicky se jich více po vy-

hodnocení 1. kola nedostane 
nejprve nikam, přijaty budou až 
na odvolání. Vyjasnění toho, kdo 
byl kam přijat či nebyl, může 
trvat i měsíc a půl.

Nové studijní a učební obory
Aktuální situaci Praha řeší 
na několika úrovních. Ve střed-
ních školách, kde je to možné, 
se navyšují kapacity na 32 či 
34 žáků. Sledují se školy, kde 
se plný počet míst nenaplnil, 
a vypisují se další termíny. 
Některé školy dokonce otevřely 
nové studijní a učební obory. 
K 25. květnu byly volné desítky 
míst, například Hotelová škola 
Radlická nabízí nový čtyřletý 
obor, kde evidovala pouze sedm 
přihlášek a 1 zápisový lístek. 
Na nový čtyřletý obor láká i SPŠ 
V Úžlabině, kam doputovalo 
1067 přihlášek a odevzdáno 
bylo 13 zápisových lístků. Nový 
obor nabízí i OA Bubeneč s 602 
přihláškami, odevzdáno zde 
bylo jen 8 zápisových lístků. 

Volná místa inzerovaly i další 
školy, například Gymnázium 
Opatov eviduje 25 zápisových 
lístků na 30 míst či Gymnázium 

Litoměřická má 26 zápisových 
lístků na 32 míst, Gymnázium 
Omská má 54 zápisových lístků 
na 60 míst. Zdroj: MHMP

DOSTAT SE v letošním roce na střední školu je pro stovky mladých lidí skutečně těžký 
oříšek … Ilustrační foto: Pixabay

AKTÉRY KALENDÁŘE jsou bývalí klienti nebo současní kolegové z Borůvky Praha, 
kteří dokazují, že tělesné postižení nemusí být handicap. Foto: Martin Vítek
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Pepo, ty ses zul?Pepo, ty ses zul? To je puch!To je puch!

www.chytrahouba.czwww.chytrahouba.cz
Výrobce: Bio Agens Research 
and Development – BARD, s.r.o.

Chytrou houbu s mikroorganismem Pythium oligandrum 
dostanete v lékárnách. 
Více informací na www.chytrahouba.cz 
nebo na infolince 728 814 202

Nohou si za ínáme všímat až tehdy, když jsou cítit, sv dí a pálí. Mezi prsty                       
je k že rozmá ená nebo rozpraskaná a o ztvrdlých do krve puklých patách ani 
nemluv . 
Plíse  je infekce a mohli jsme se nakazit nap íklad ve spole né saun , bazénu, 
sprše, ale i p i p j ování ba kor návšt vám,… 
Napadení nohou plísní si hned nevšimneme, ale plíse  za ne postupn  dráždit 
pokožku, ta se brání zvýšenou potivostí, což je p íhodné prost edí pro r st plísní              
a s nimi v symbióze žijícími bakteriemi. Ty zp sobují zápach. 
Ignorujeme-li p íznaky, m že se infekce ší it na další ásti t la nebo nakazit 
naše blízké. Ochrana ale je. Použitím chytré houby – Pythium oligandrum.
Mikroorganismus Pythium oligandrum proniká svými vlákny do bun k 
parazita (plísn  nebo kvasinky) a erpá z n ho pro svoji výživu pot ebné látky. 
Tím eliminuje plísn  p ímým parazitismem Zatím je ale asi jediný, který 
krom  plísní není schopen napadnou jiné bu ky, proto mu m žeme právem 
íkat chytrá houba a je odborníky považován za nejbezpe n jší technologii 

dostupnou na sou asném trhu. 
Pod nehty s mykózou proroste chytrá houba z kraj  nehtu                       
a tam p sobí, dokud p vodce onemocn ní zcela nevysaje. Tím 
nevznikají odoln jší druhy ani rezistence (genetické mutace) 
patogenních plísní.
Po vy erpání parazita ustává aktivita chytré houby a odr stá                   
z nehtem  nebo pokožkou. 

Pro nohy a nehty náchylné k výskytu plísní jsou p ípravky z ady Biodeur: 
Biodeur 3x1g, specialista na nehty Chytrá houba Pythie Biodeur Nail, 
proti zápachu a potivosti nohou Chytrá houba Pythie Biodeur Prevent Foot 
powder a pro prevenci Chytrá houba Pythie Biodeur Prevent. P ípravek 
Biodeur se vyrábí i v biokvalit  Chytrá houba Pythie Bio Biodeur.
„P ehlušoval jsem zápach nohou vo avkami                         
a ani mytí t ikrát denn  mi nepomáhalo“, p iznává 
pan Josef, který m l dlouhodobé problémy se 
ztvrdlými patami a pronikavým zápachem. „Te  
preventivn  používám Biodeur 3x1g s chytrou 
houbou. Ztvrdlá k že z pat zjemn la a odpadla, na 
návšt v  se nestydím, kv li zápachu vyzout boty                     
a žena kone n  nereptá.“
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V orloji chybějí kvůli 
vandalům tři apoštolové
Praha – Na konci května byly 
demontovány tři poškozené 
sochy ze Staroměstského orloje. 
Jedná se o sochy sv. Filipa, To-
máše a Judy Tadeáše. Jejich opra-
va bude trvat dva až tři týdny. 
Během trvání oprav bude orloj 
po celou dobu v běžném provo-
zu, jen tři jeho okénka budou 
prázdná. 

Sochy poškodili vandalové 
9. července 2022, když rozbili 
prosklené dveře oddělující míst-
nost s apoštoly od kaple. Padající 
sklo způsobilo na třech sochách 
řezné, různě hluboké defek-
ty na polychromii i dřevěném 
materiálu. Po dokončení oprav 
budou sochy na orloj vráceny. 
Cena za restaurátorské práce 
včetně materiálu činí 35 tisíc 
korun bez DPH. 

„Ničení historických a kul-
turních památek jednoznačně 
odsuzuji a pro tento typ chování 
nemám absolutně žádné pocho-
pení, navíc jedná-li se o unikát 
mezinárodního věhlasu, jako je 
tomu v tomto případě. Pražský 
orloj je světová rarita, která kaž-
doročně přiláká do Prahy tisíce 
turistů. Jen kvůli vandalům teď 

má být na dobu několika týdnů 
ochuzen o tři sochy. Pevně ale 
věřím, že až se zásluhou re-
staurátorů vrátí na své původní 
místo nejpozději v létě letošního 
roku, škoda na nich nebude nijak 
znát,“ říká náměstek primátora 
pro kulturu a památkovou péči 
Jiří Pospíšil. (red) , foto: Wikipedie

Inovační maraton Nakopni Prahu 
vyhrál AI senzor pro úklid ulic

ČTVRTÝ ROČNÍK veřejné soutěže pro inovátory – Nakopni Prahu 2023 - ovládl projekt 
Occo od týmu Waste Digital, který má díky umělé inteligenci pomoci s náročným úklidem 
městských ulic. Dalšími oceněnými projekty se stal web s databází jídel pro pražské 
školní jídelny i aplikace, která usnadní pohyb po městě lide m s různým handicapem. (red)
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Nerada čtu různé případy 
vražd nebo tragických 
dopravních nehod

Martin Dudek

V červenci se budete vdávat 
za režiséra Zdeňka Bučka, takže 
předpokládám, že svatba je vaším 
soukromým tématem číslo jedna. 
Prozradíte už nyní nějaké detai-
ly, například zda budete mít bílé 
dlouhé šaty, co se bude podávat 
na svatební hostině a kdo vám 
půjde za svědka?
Svatbu máme v ovocném sadu 
v přírodě, a tím pádem jsme 
zvolili i dnes oblíbený „boho“ 
styl. Šaty mám, řekla bych, 
velmi jednoduché, splývavé, ale 
se zajímavými detaily. Poprav-
dě – volila jsem spíš pohodl-
nost, abych si svatební den užila 
a mohla se najíst bez omezení 
(úsměv). Jako společné jídlo jsme 
si vybrali tradiční slepičí vývar, 
ale jinak budeme mít na svatbě 
celodenní raut, který se bude ob-
měňovat, a večer grilování, aby 
si každý našel to, co mu chutná. 

Za svědkyni jsem zvolila svoji 
velmi blízkou kamarádku ze 
střední školy. Jako já se před lety 
přestěhovala z Brna do Prahy 
a byla mi tady v prvních letech, 
která pro mne byla dost nároč-
ná, velkou oporou. Učila mě mít 
ráda Prahu. Je to pro mě zároveň 
člověk, kterého si velmi vážím 
a můžu se na ni vždy spolehnout.

Manželské ANO si řeknete na Pá-
lavě. Je to záměr brát se ve vyhlá-
šené vinařské oblasti?
Ano, byl to náš společný sen. 
Oba pocházíme z jižní Moravy 
a ten kraj milujeme. Na Pálavě 
jsme byli na prvním společném 
výletě a je to pro nás krajina, 
kterou máme v srdci. Milujeme 
víno, srdečné Moraváky a poho-
dičku ve vzduchu.

Preferujete raději bílé, nebo 
červené víno? A tuzemské, nebo 
zahraniční?
Navážu na předchozí otázku – 
za nás jednoznačně víno z jižní 
Moravy, jezdíme k několika 
vinařům, od kterých si pravidel-
ně víno kupujeme. Já jsem spíš 
na sladší vína, takže z bílého mi-
luju Pálavu, ale když je chuť, a to 
spíš až na podzim nebo v zimě, 
ráda si dám i sklenku červeného.

O ruku vás přítel požádal v po-
kleku pod polární září v Norsku. 
Měl připravenou i originální řeč? 
A kam se chystáte na svatební 
cestu?

Měl spíš sérii otázek, které 
vyústily v mé ANO. Ale bylo to 
krásné, romantické a vzhledem 
k tomu, že jsme na tom místě 
byli úplně sami, tak i moment, 
který si v detailech uchováme 
jen pro sebe.

Hned druhý den po svatbě vy-
razíme na cestu po Toskánsku, to 
je moje druhá srdeční záležitost. 
Partner tam ještě nebyl, jedeme 

společně poznávat krásu ital-
ského vinařského kraje. Bereme 
s sebou i kola, takže to bude 
zčásti i aktivní dovolená. V zimě 
bychom pak chtěli vyrazit ještě 
na cestu po Asii, tu má zase 
procestovanou partner, a já tam 
ještě nebyla. Zvažujeme Th ajsko 
nebo Filipíny.

Jste tváří CNN Prima NEWS, 
s Romanem Šebrlem uvádíte hlav-
ní zprávy. Toužila jste po profesi 
moderátorky už na základní nebo 
střední škole?
Ano, byl to můj dětský sen. Vždy 
jsem byla ráda středem pozor-
nosti, a tak jsem už ve svých asi 
deseti letech rodičům uprostřed 

obýváku řekla, že jednou taky 
budu hlásit zprávy jako ta paní 
v televizi, na kterou se zrovna 
dívali. A vzala jsem to opravdu 
vážně, později jsem vystudovala 
žurnalistiku a krůček po krůčku 
jsem se propracovala až k mo-
derování v televizi, nakonec 
opravdu do večerních zpráv, 
které tehdy rodiče sledovali. 

Přiznala jste se, že máte před 
vysíláním zajímavou metodu 
rozmlouvání, tzv. korkovou. Jak 
přesně probíhá a jaké jazykolamy 
si povídáte?
Zase jsme u toho vína… Spočívá 
v tom, že si schovávám korky 
od vína, které pak používám 
k rozmlouvání. Než odcházím 
do televize, tak si s korkem 
v puse nahlas čtu texty a články, 
vyslovuju náročná slova. Je to 
metoda, kterou běžně použí-
vají i herci a je velmi efektivní. 
S korkem v ústech se vám totiž 
každé slovo vyslovuje velmi těž-
ko, když si ho pak přečtete bez 
korku, je to naopak velmi snad-
né. V autě si nejčastěji opakuju 

jazykolamy rubl, dolar, libra 
nebo pudl prdl pudr (úsměv).

Za týden přečtete desítky zpráv, 
často nepříliš optimistických. 
Které vás dojmou nebo rozhořčí?
Jsem velká milovnice zvířat, 
takže jakékoli zprávy, které jsou 
spojeny například s týráním zví-
řat, to je pro mne něco naprosto 
nepochopitelného. A pak samo-
zřejmě zprávy týkající se nejrůz-
nějších katastrof, bohužel těch 
přírodních je v posledních letech 
víc a víc. Když si jen na chvíli 
představím tu zoufalost, kterou 
musí lidé zažívat například po ze-
mětřesení nebo záplavách, kdy 
neví, kde jsou jejich blízcí a jestli 
přežili, je mi z toho hodně úzko.

Můžete si dovolit říci režisérovi, 
že některou ze zpráv z osobních 
důvodů nebudete číst a raději ji 
přenecháte kolegovi?
Přímo komunikujeme s edito-
ry, kteří tvoří scénář vysílání 
i skladbu zpráv, takže s nimi 
samozřejmě některé zprávy 
konzultuju. Ale spíš je to o do-
mluvě s mým moderátorským 
partnerem Romanem, se kterým 
si rozdělujeme, co kdo bude číst. 
Nerada čtu například různé 
případy vražd nebo tragických 
dopravních nehod.

Pocházíte z Brna, právě tak jako 
váš budoucí manžel, ale zázemí 

Moderátorka Soňa Porupková: Před  
  Pohledná blondýnka Soňa Porupková (32) je jednou z hlavních moderátorských osobností CNN Prima NEWS, 

se kterou jsou spojeny hlavní večerní zprávy.  Nyní ji však čeká důležitý životní krok, na který se velmi těší.

SOŇA PORUPKOVÁ moderuje společně s Romanem Šebrlem večerní zprávy CNN Prima NEWS. Foto: TV Prima
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vysíláním mi pomáhá korek!

VE VOLNÉM ČASE ráda cestuje do zahraničí. Foto: 
archiv SP

jste si našla v Praze. Ve které 
její části a co se vám v ní nejví-
ce (ne)líbí?
Kde přesně žijeme, si nechám 
pro sebe (úsměv). Můžu jen 
prozradit, že se nám podařilo 
najít kus vesnice ne tak dale-
ko od centra. Tramvají jsem 
za dvacet minut na hlavním 
nádraží. Je to zatím nepříliš 
zastavěná část Prahy s pů-
vodními rodinnými domy 
a bývalými statky, hned 
vedle našeho domu máme 
přírodu, les a nádherný park, 
kde lidé venčí nejen psy, ale 
i koně. Ráno snídám na za-
hrádce a poslouchám zpěv 
ptáků. Kolikrát si říkám, že je 
to až neuvěřitelné, jaký klid 
a ticho tu je, a přitom žijeme 
ve městě.

Není tajemstvím, že jste si 
koupili byt 2+kk s předzahrád-
kou, ale toužíte po baráčku 
za hranicemi metropole. 
Hypotéky jsou drahé, zkoušíte 
proto štěstí v loteriích?
Je pravda, že sem tam si nějaký 
los koupíme, ale já jsem vždy 

měla ve hře smůlu, takže nej-
větším úlovkem bylo možná tak 

100 korun. Snu postavit nebo 
koupit si baráček za Prahou 
se ještě úplně nevzdáváme, 
ale zároveň stojíme noha-
ma pevně na zemi a víme, 
že minimálně v rozmezí 
několika příštích let je to 
nereálné. Původně jsme si 
tento malý byt kupovali se 
záměrem, že ho za pět let 
prodáme a vezmeme si no-
vou hypotéku právě na dům, 
ale se současnými cenami 
pozemků i nemovitostí by-
chom opravdu museli vyhrát 
v loterii.

Když máte zahrádku, baví vás 
zahradničení?
Letos jsem vysadila bylinko-
vou zahrádku do závěsných 
květináčů na terase. Po mě-
síci se mi podařilo ubezdušit 
šalvěj, to mě hodně mrzí, 
protože jsem z ní plánova-
la dělat odvar na hlasivky. 
Oregano, rozmarýn a ty-
mián se ale stále drží naživu, 
takže uvidíme, jak úspěš-

né nakonec bude moje letošní 
zahradničení.

PŘÍTEL požádal o její ruku pod norskou 
polární září. Foto: archiv SP

Moderujete i soukromé akce, po-
řádáte kurzy rétoriky, namlouváte 
reklamní spoty. Co doma, také 
máte poslední slovo? 
To by vám asi lépe odpověděl 
Zdeněk. Ale ano, myslím si, 
že ve většině případů poslední 
slovo mám (smích). Spíš je to ale 
dáno tím, že Zdeněk je naprosto 
nekonfl iktní a fl egmatický typ 
člověka, takže než abychom se 
týden hádali o jedné věci, zvolí 
cestu rozumu a k mé spokoje-
nosti mi vyjde vstříc. Ale taky 
se dokáže naštvat a takzvaně 
bouchnout do stolu, to zase ano! 
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778 403 590
psnkupuje.cz

HLEDÁME DALŠÍ DOMY, 
KTERÉ BYCHOM MOHLI 
PROBUDIT K ŽIVOTU. 

ZA TIP KE KOUPI NEMOVITOSTI 
VÁS ODMĚNÍME.
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Martin Dudek

Především lidé, kteří trpí na 
„zaseknutá“ záda, by měli 
vyzkoušet Dornovu metodu. Ta 
je pojmenovaná po německém 
majiteli pily Dieteru Dornovi 
z městečka Lautrach, který si při 
nadzvedávání těžkého kamene 
hnul s páteří a nemohl se narov-
nat. Od bolesti a potíží mu po-
mohl místní starý sedlák a Dorn 
byl rychlou pomocí a účinkem 
tak ohromen, že se ji sám naučil 
a postupně i intuitivně rozvíjel. 

Masáž v salónu Vlaďka trvá 120 
minut a během ní vám masér Mar-
tin bezpečně a přesně vrátí zpět do 
přirozené polohy klouby a obratle. 
Současně se tím otevřou brány 
energie, které mohou v člověku 
lépe proudit. Přitom terapeut nikdy 
nepřekročí práh bolesti a díky 
tomu, že pohyb není prováděn trh-
nutím, je tato metoda bezpečná. 

Náprava obratlů se vždy pro-
vádí aktivním pohybem pa- 
cienta. Terapeut zjistí, na kterou 

stranu je obratel vychýlen, 
a pacient volným kyvadlovým 
pohybem houpe protější rukou 
nebo nohou dopředu a dozadu. 
Terapeut vytvoří jemný protitlak 
na příslušný obratel, který tak 
sám dosedne na správné místo. 

Vysoký krevní tlak i žaludeční 
potíže jsou minulostí
Dornovou metodou mohou být 
ošetřeni téměř všichni lidé, po-

kud jsou jen trochu mobilní. Tato 
metoda vyrovnává statiku těla, 
může pomoci u různých potíží 
a bolestí pohybového apará-
tu, jako jsou bolesti zad, kyčlí, 
kolen, tenisový loket, skolióza, 
rozdílná délka dolních končetin 
(pokud se nejedná o vrozenou 
vadu), při potížích s čelistmi 
i polykáním. Dále může pomoci 
při bolestech hlavy, krátko-
zrakosti, střevních potížích, 
křečových žilách, srdeční aryt-
mii, problémech s koncentrací 
u dětí, šumění v uších, vysokém 
krevním tlaku, závratích, zne-
citlivění v rukou a žaludečních 
potížích. Více informací na  
www.salonvladka.cz.

Soutěž
Odpovězte na soutěžní otázku 
do 16. června 2023 na e-mail: 
soutez@ceskydomov.cz a do 
předmětu e-mailu napište 
MASAZ. Deset výherců získá 
voucher na masáž do salónu 
Vlaďka.

Soutěžte a vyhrajte uvolňující masáž!

DORNOVA metoda probíhá volným a přirozeným pohybem ošetřovaného za pomoci jemné-
ho tlaku palců terapeuta. Foto: Salón Vlaďka

Soutěžní otázka

Kde se nachází městečko Lautrach?

a) Sasko b) Bavorsko c) Hesensko

 Každodenní stres, práce, ale i sport ovlivňují náš organismus. Není 
proto od věci tělu čas od času dopřát regeneraci a uvolnění z rukou 
zkušeného maséra Martina. Ten nabízí rekondiční a relaxační ma-
sáže, speciální detoxikační masáže a jemnou manuální techniku tzv. 
Dornovu metodu. Pokud se zúčastníte naší soutěže, můžete jeho 
blahodárné ruce vyzkoušet na vlastním těle!
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LETNÍ SHAKESPEAROVSKÉ 
SLAVNOSTI 27. 6. – 2. 9. 2023shakespeare.czshakespeare.cz

PRVNÍ ČESKÝ          MUZIKÁL ZE VSI

Zdeněk Troška a Petr Markov      Karel Vágner      Ondřej G. Brzobohatý
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Praha - Odborníci se shodují, 
že většina lidí si neumí dezinfi-
kovat ruce správně. Ke zlepšení 
situace pomohla pandemie covi-
du-19, která nás naučila použí-
vat dezinfekční prostředky i po 
podání ruky cizímu člověku, po 
kontaktu s penězi nebo manipu-
laci s rouškou či respirátorem.

„Důkladné a správné umývání 
rukou je jednoduchá a nejúčin-
nější metoda pro omezení šíření 
nemocí. Všichni máme na rukou 
vlastní mikroflóru, která pro náš 
organismus není škodlivá, ale 
pro jiné může být nebezpečná. Je 

dobré se zamyslet nad tím, čeho 
všeho se v průběhu dne dotýká-
me, a myslet nejen na sebe, ale 
také na ostatní,“ říká k důleži-
tosti čistých rukou hygienička 
Helena Marcinková z IKEM.

Bakterie všude kolem nás
Bakterie a nečistoty se nedr-
ží pouze na rukou, ale také na 
běžně používaných předmětech. 
Stěry z mobilního telefonu, po-
čítačové klávesnice, klíčů nebo 
kuchyňského dřezu ukázaly, že 
většina bakterií a jiných nečis-
tot není pro běžného člověka 

riziková. „Nejvíce potencionál-
ních patogenů se vyskytovalo 
ve stěru z kuchyňského dřezu 
a houbičky na nádobí. Jednalo se 
hlavně o Gram-negativní bak-
terie. Možnou hrozbou mohou 
být tito mikroby pro pacienty 
s poruchou funkce imunitního 
systému, ke které může vést celá 
řada příčin,“ sdělil MUDr. Tomáš 
Kraus z Oddělení klinické mik-
robiologie IKEM.

 „Umýt si ruce před jídlem a po 
opuštění WC je pro nás všechny 
samozřejmostí. Je však mnoho 
dalších případů, kdy je hygiena 
rukou žádoucí a někdy opomí-
jena. Jde například o situace 
po použití veřejné hromadné 
dopravy, návštěvě úřadu a jiných 
veřejných míst, stejně tak jako 

při a po návštěvě zdravotnického 
zařízení,“ uzavírá hygienička 
Helena Marcinková. Zdroj: IKEM

Mytí rukou. Povinnost, která zachraňuje lidské životy
 Správně umyté nebo vydezinfikované ruce jsou klíčové pro zdraví 

a prevenci nemocí. Podle odhadů Světové zdravotnické organizace 
(WHO) se přes ruce přenáší až 80 % infekčních onemocnění!

ČR - Díky sociálním platformám 
tak lidé poznávají nové chutě, 
cizí kuchyně nebo nové metody 
přípravy pokrmů. Přestože je 
zkoušení trendy online receptů 
lákavé, odborníci varují před 
mýty a špatnými radami o výži-
vě od influencerů, kteří nemají 

odbornou kvalifikaci a vzdělání. 
„Vysoká sledovanost influen- 

cerů není v žádném případě 
náhradou odborné kvalifikace 
a vysokoškolského vzdělá-
ní v oboru výživy. Influenceři 
působící v oblasti zdraví před-
stavují největší nebezpečí. Mají 

totiž obrovský vliv na nezletilé 
publikum, které má tendence 
brát prezentované informa-
ce automaticky jako ověřené. 
Mladí lidé jsou navíc náchylnější 
k různým poruchám příjmu 
potravy,“ varuje Jitka Dokou-
pilová, nutriční poradkyně ze 

společnosti NutritionPro. „Lidé 
by si proto měli dát velký pozor, 
od koho přijímají rady o výživě 
a zdravém stravování. Základ 
je ověřovat si prezentované in-
formace a komunikovat či radit 
se s odborníky,“ uzavírá Jitka 
Dokoupilová. (red)

Stravovat se podle influencerů? Velká chyba…

NEJHŮŘE z výsledků stěrů vyšel ku-
chyňský dřez. Ilustrační foto: archiv
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3 OTÁZKY PRO... LENKU MAZAČOVOU

 Pokud ještě nevíte, kam s dětmi v červenci či v srpnu, máme pro vás tip – vypravte se s nimi na noční 
prohlídku bývalého kutnohorského dolu. Co vás tam čeká a co lze ještě ve městě proslaveném těžbou 
stříbra navštívit, to Naší Praze prozradila ředitelka Českého muzea stříbra Lenka Mazačová.
Martin Dudek

V průběhu letních prázdnin opět 
pořádáte noční prohlídky stře-
dověkého stříbrného dolu. Je toto 
podzemní dobrodružství vhodné 
pro celou rodinu, nebo jen pro 
jedince netrpící klaustrofobií?
Pokud někdo trpí klaustrofobií, 
v dole se mu nejspíš líbit nebu-
de, místy je totiž potřeba se ma-
linko přikrčit nebo jít chvilku 
bokem. Návštěvníci se oblečou 
do perkytlí – havířského oděvu, 
dostanou ochrannou přilbu se 
svítilnou a kahánek a vyrazí 
za tmy do dolu. V něm si pak 
rozsvítí kahánky a vyslechnou 
výklad našich zkušených prů-
vodců, který trvá asi 90 minut. 
Celá trasa měří kolem 250 metrů 
a noční prohlídky mají jedineč-
nou tajemnou atmosféru. Vstup 
je ale nutné rezervovat předem, 
protože o něj bývá velký zájem.

Které další akce během Kutno-
horského léta stojí za zmínku?

Nabízíme komentované prohlíd-
ky, interaktivní programy a také 
koncert středověké a renesanční 
hudby, který se uskuteční 
17. srpna od 18.00 hodin na ná-
dvoří Hrádku. Interaktivní ruko-
dělné programy určené rodinám 
s dětmi budou tematicky propoje-
ny s našimi výstavami. Zajímavá 

je i nabídka v Kamenném domě, 
kde připomínáme výročí úmr-
tí Jana Blažeje Santini Aichela 
v rámci interaktivního programu 
Baroko na oko aneb Sedlec barok-
ní. Letos také máme zajímavou 
výstavu Kutnohorský Jandův 
závod. Plynmistr a motocykly, 
k níž proběhne komentovaná 
prohlídka ve čtvrtek 13. července 
od 18.00 hodin. A na začátku se-
zony jsme otevřeli i menší expo-
zici věnovanou cechům v Kutné 
Hoře. Ta bude návštěvníkům 
představena během komentova-
né prohlídky 10. srpna od 18.00 
hodin. Celý náš program zájemci 
naleznou na www.cms-kh.cz.

Trasa Praha -  Kutná Hora trvá 
autem přibližně 75 minut. Co mo-
hou pražští motoristé v okolí stře-
dočeského města ještě navštívit?
Okolí Kutné Hory i Kutná Hora 
samotná jsou nádherné. Město 
nabízí řadu atraktivních památek, 
mezi turisticky vyhledávané cíle 
patří Kostnice a chrám Nanebe-

vzetí Panny Marie v Sedlci, v cen-
tru města pak chrám sv. Barbory, 
Hrádek a důl našeho muzea, Ka-
menný a Dačického dům, Vlašský 
dvůr nebo rekonstruovaný chrám 
sv. Jakuba v jeho těsné blízkosti. 
V blízkém okolí se nachází zámek 
Kačina pobočka Národního 
zemědělského muzea nebo tvrz 
v Malešově. Za návštěvu stojí jistě 
i Kolín s chrámem sv. Bartolo-
měje, židovskými památkami 
a Regionálním muzeem v Kolíně. 
V Čáslavi můžete rovněž navštívit 
místní muzeum, při prohlíd-
ce města můžete vidět chrám 
sv. Petra a Pavla nebo poměrně 
velkou část dochovaného měst-
ského opevnění u Podměstského 
rybníka. 

Odpovězte na soutěžní otázku do 
16. června 2023 na e-mail: martin.
dudek@ceskydomov.cz a 5 výherců 
získá voucher pro 2 osoby na prohlídku 
Hrádku a Kamenného domu. O výhře 
budou výherci informováni e-mailem.

Soutěžní otázka

Která mince se v Kutné Hoře razila?

a) kutnohorský halíř 
b) pražský groš 
c) český dukát

soutěž

„V RÁMCI FESTIVALU Kutnohorské léto 
pořádáme také muzejní čtvrtky na různá 
témata, která jsou spjata s našimi vý-
stavami,“ zve do středočeského města 
Lenka Mazačová. Foto: René Volfík 

24.–27. SRPNA 2023
ALBATROSS GOLF RESORT

www.czechmasters.cz

PRODEJ
VSTUPENEK

24.–27. SRSRSR. SR7. S27. 27–27–2.–24.4.242422
ALBATROSSSSSOSORTATBABLAA

www.czec

PRODEJ
VSTUPENEK
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řádková inzerce

 • Hodinář sběratel koupí veškeré hodin-

ky, budíky,mechanické natahovací 
i nefunkční a poškozené náramkové 
i kapesní, české, ruské i světové. PRI-
M,OMEGA, LONGINES, ORLIK, TISSOT, 
ULYSSE NARDIN, VACHERON CONSTAN-
TIN, JAEGER COULTRE, SPARTAK, SCHA-
FFHAUSEN, ETERNA, ZENITH, ROLEX, 
LEMANIA, MOVADO, HELVETIA, CER-
TINA, SEIKO, HEUER, GUB, PATEK PHI-

LIPPE, GLASHUTTEI a jiné. Koupím též 
drahé zlaté hodinky v jakémkoliv stavu. 
Koupím i celou pozůstalost po hodináři, 
hodinky, součástky, nářadí, sklíčka plas-
tová i skleněná, soustruh apod. Po tele-
fonické dohodě s Vámi, přijedu kamkoliv 
nebo můžete Vy ke mě. Slušné a seriozní 
jednání. Tel.: 777 311 101“

 • !!Odvoz starého nábytku na skládku!! 

Vyklízení sklepů, bytů, pozůstalostí 

atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše 
za rozumnou cenu. Stěhování-doprava. 
Volejte: 773 484 056

 • POSKYTNEME SÍDLO v Praze pro SRO, 
OSVČ od 149 Kč/měsíc. www.sidlopro-
fi rmupraha.cz, Tel.: 728 991 247

 • ČIŠTĚNÍ KOBERCŮ a sedaček, úklidové 
práce. Profi  přístup, nízké ceny. 
Mob.: 605 750 605.

 • VÝKUP VOZIDEL, pojízdných, nepojízd-
ných a havarovaných, Tel.: 739 665 455

 • VÝKUP BYTŮ, chat, chalup, pozemků. 
Možnost nemovitost nadále užívat. 
TEL.: 739 665 455

 • STĚHOVÁNÍ, vyklízení domů, bytů, 
sklepů, likvidace odpadu, pozůstalostí, 
autodoprava. Tel. : 739 665 455, 
www.top-vyklizeni.cz

Snažíme se 

chránit přírodu 

a být šetrní 
k planetě. 
Proto i naše 

noviny jsou 
tištěny na 100% 

recyklovaný papír a není třeba 
kácet stromy. Přidejte se k nám 
a pomozme planetě společně. Zapojit 
se může každý. Neleží někde Naše 
Praha zbytečně na zemi? 

Zvedněte noviny a  dejte je souse-

dům do schránky. Uvidíte-li noviny ně-

kde na ulici, udělejte prosím to samé. Pře-

čtené výtisky nevyhazujte, ale dejte 

je přečíst i  známým a  sousedům. 

Jde nám všem o společný cíl, abychom se 

na této planetě cítili komfortně a bezpečně.
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ŠPALETOVÁ A HISTORICKÁ OKNA 

+420 777 874 899
www.oknacreative.cz

Povolení od památká ajistíme a s granty Vám eme

SHOWROOM: Sokolovská 551/131, Praha 8 - Libe
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duší. 

LIH_NasePraha5_205x270.indd   1 31.05.2023   14:00

SC
-5

02
02

3/
01



FA M I LY  PA R K
M I N I G O L F,  T R A M P O L Í N Y,  S P O R T  Z Ó N A

Z Á B AVA  P R O  C E L O U  R O D I N U
10.  6 .  –  10.  9 .  2023

E V E R Y D A Y

fun

SC
-5

01
83

7/
03


